
Ordacsehi Község Önkormányzat Polgármesterének2O2O. május 27. napján hozott döntése

Tárgy: A Dr. Török Sándor Egészségügvi Központ 2019. évi beszámolóia a iáróbeteg
szakelIátásról

Ordacsehi Község önkormánvzat Polgármesterének 18/2020.(V.27.1 sz. döntése:

A Kormány az élet- és vagyonbiztonságot veszélyeztető tömeges megbetegedést okozó

humánjárvány következményeinek ethárítására, a magyar átlampotgárok egészségének és

életének megóvása érdekében Magyarországegészterületére veszélyhelyzetet hirdetett ki.

A 4OI2O2O.(tl1.11.} Korm.rendelet 1. §-ában, valamint a Katasztrófavédelemről és a hozzá
kapcsolódó egyes törvények módosításáró! szó!ó 2Ot1.. évi CXXVllt. törvény 46. § (4)

bekezdésében meghatározott feladatkörében eljárva az alábbi döntést hozom:

,A Dr. Török Sándor Egészségügyi Központ 2OL9. évi beszámolóját a járóbeteg szakellátás mun-

kájáról elfogadom.
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BALATONBOGLÁRI DR. TÖRÖK SÁNDOR
EGÉ§Z§ÉGüGYI KözPoNT

8630 Balatonboglár, Yikár B. u.4.
3/-Fax: 85/§50-4ó4

lntézményvezetó: Dr. Belázs Lajos
E_{sil§ía; 3;rN9zapq!b!a$l3il.$qL

Ügyiratsám l73/2020. Tárry: Besámoló a .járóbeteg
szakellátás 2O19, évi munkíjárót

Tisztelt Kópviselő Testület, Polgármester Úr!

Tekinteítel arra, hogy több mint 20 éve vagyok ennek az intézménylek a vezet§e, engedjék
meg neken1 hogY a 20l9. évi beszámolómban kicsit nagyobb idószakot felöleló átt tirite*i i.
3djak a Balatonboglári Dr. Török Sándor Egészségügyi-i(özpont tevékenységéról a szokásosbesámoló előtt.
IntézménYvezetésem kezdetén az intézmértybea 5 szakrendelési szolgáltatás műkti,dött c§ak.
és_éves szinten mintegy 6000-es betegforgalom volt. Ma 2ó *akreniclés működik és éves
seinten 60000 fő kap szolgáttatást intézméryltnkben.
A vezetésem keáeti éveiben a jrirobeteg szakellát"ás gazdálkodás szempontjábót nem tudott
önállóan múködni. Havi szinten 1 miilió Fl-tal tamogaaa ua " aoita.i" fuoáá"r;;;.
Jelenleg Ónkormányzati támogatásra a járóbeteg szo[áltatás nem sroiul.
§ezdetekben szolgáhatísaink 200 m2-nl terüleú müködtek, maez 12oo m2.Az éPÜlet bóvítese" az épüel felújitása Önkormányzati péazbe nem keriilt, de ma ez az
önkormányzati varyonelem kb. cgt milliárd Forinttal többet ér.Az inlézrnényünk 2012 1tán érte el ax, hogy néhány járóbeteg szolgáttatást nyújtó kis,
versenY-, illetve piacképtelen intézményMl rendelóintéz;tté vólt. Hi§á ettöl az iaóp""ttoi
kezdve van biaosítva az iiézményben a minimum 4 orvosi alapszakma, illetve a két
diagnosaikai alapszakma működtetése.
A szakrendelések felszereltsége, tcchnikai háttere az utóbbi években len 2l. szÁzadi
színvonalrl. (Telemedicina, teleradiológi4 sámítástecbnikai fejlesáés á|ta| az elektronikus
térben minden ellátott online azonnal trijékozódhat az ö§§zc§ sajái medikális eredményéól.)
Azintézmény robbanáLsszerü fejlődését a 20l2-ben befejezett ÉU-s pályazatnak tosánrrequk.
!7 egYéb fejlesztésekkel, bóvítesekkel szemben, a mi intézményuniá elnrondhatom, hoiy a
fejlesaés után önfenntartó tudota mandni, (Hiszen általában u parya*ti ktivetelmén], illiive
elvárás az önfenntartó fejiódés.)
Az évek során sikerült kiterjesztenünk a kömyezó települése}re a szolgáltatásaink nyújtá§át,
amelyekre az érintett Önkormányzatokkal elláiási szerződést is kottirtrrni.
IgY jelenleg kb. 20000 állandó és további 40000 idöszakosan az ellátási területen tartózkodó
polerrciális píciensnek nyújtjuk szolgáltatásainkat.
Vezetésem alatt sikerült kiépíteni, működtetai, évente aktualiálni és audiültatni a
működésúnk, illetve a betcgek biztonsógáí garantáló minőségirónyítási rendszert.
A szakrendelések szímának bővülésévet, nrég a jelenleg humrinerOdorras hiányában szenvedőMleraPrszigi egészsegügyi helyzetben is sit<eititt a féladatokat ellátó orvosokat, ill. egyéb
egészségügyi személyzetet biztosítarrunk.
Együttműködési szerzódéseket kötöttünk ez idó alatt a kömyezó kisebb és nagyobb
egészsegÜgYi szolgáltatókkal, így a kaposvári Somogy Megyei Kajosi Mór oktató Kórúzal.a §iófoki KÓrház-Rendelöintézettel, a Fonyódi rgeszsegügyi kft.-vel" illetve az ellátási
tertlletünkön dolgozó családorvosi szolgáltatókkal, milyek áa is hat{|yban vannat.
Intézményünk az ország azon ritka egószségüryi intózményei kdzé brtozi\ amelynek
adóssága, kiíizetetlen számlája nincs.
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Ezek" a fentebb leírta§ §zerintem komoly eredménye\ és lehet, hogy szerérrytelennek
hangzik, de mógis tóny, bop nas/részt nekem köszönhetőek

Es akkor, most lássuk a konkret időszakra vonatkoá besámolót.

A 2012. év szeptemberébel a DDOP-s pályázat keretében befejeződött intézményi
felújítós, bóvítés következtében intézmónyünkben a, korábbi járóbeteg forgalom az azt
megelőuő idószakboz képest a duplájára nótt, amely stabilan tartósnak bizonyult, és
m i ndez önfenntartó fej lódés kereíében tö rtónt.
A betegforgalom további növekedése viszont ajövőben már nem várható,
Véleményem szerint az utóbbi 5 évben jellemá kb. 50000-60000 r,iziVév értéken fog
§tabil iálódni a jelenlegi szabályozók mel lett az inlézményi betegforgalom.

A lakosság részéröl kirívó, illetve feltétlenül orvosolandó elégedetlenségről, panaszról
nem tudok
A felmerülö kisebb problómákat hazon belül megoldotfuk.

A korábbi években átfogó ellenőrzósekcí ítrtott a §MKH Marcali Jórási Hivatal
Népegószsógligri Osztálya, amely során híányosságokat nem tapasztaltak, az ellenórzés
okán inl&kedásre nem volt szllksé5 í5r a működési engcdélyünket folyamatosan
meghosszabbííották

A tervezhetó szolgállatasok nagy részénél a betegfogadás elöjeryzós alapján történik,
A tüdögyógyász szakorvos keresése 2018-ban eredménnyel járt, igy e§öl az évtől kezdve
isméte|ten van tiidógyópászati szakrendelés iatézményünkben.
Ez az egy szolgáltatási struktúraváltoaís történt az elmúlt években.

Eryre inkább ászrevesszük az intézrnéay működésében mi is az orszógosan jellemzó
orvos, illetve nővérhiányt de jelonleg ez még részünkról kezelhető.

20l9-ban az intézményfink járóbeteg szakellátásának betegforgalma 6101l fő volt, mely
a 2018. évi 55436 fóhöz kópest mintegy 107o-os emetkedést jelent, melynek oka új
ko|legák bevonísa a szakellótásokba volt.
2017-ben ezazélték 57553 fó,2016-ban 64794 fr,20l5-ben 59288 fió, ?0l4-ben 56329 ó,
20l3-ban 53410 íő,20|2-ben 380ó8 fö, 20]!, évben ez32538 flo volt.

Minderyik szakorvosi szolgálíatás jelenleg megfelel a törvényi olőirás szemólyi és tárgri
minimum feltételeinek

Korábban hiányosságol az ellátó helyiségek szükössége, illetve egyes műszerek korajelentett,
de ezt a problémát a megvalósult pál.yáuat megoldotla,

20t9-berr a saját bevételeinkbol, több, a'lakossági igényt maga§abb színvonalon kielégítő
eszköz. illetve használati tárgy beszerzésére is sor került. (}iögyógyászatra, illetve
bőrgyógyászatra új vizsgálóasztal, ultrahang diagnosztikában távirányításos vizsgálóasztal,
fizioterápián új Bemer matrac és négyrekeszes galvánkezeléshez kezelöszék, szemészetre új
szemtükör és próbakeret, székek, szekrények. gyógytornaszi segédeszközök kerültek
beszerzésre, a váróterembe az elhaszná|ódott várótermi padokat Iecseréltük és lakossági
túgyűjtőt §zereztünk be, hogy a törvényi előírásnak megfelelhessünk.)

Sajnos a pályázatot követöen a felúrjított területek amortiációja megkezdődött, ezert több
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rendelő padozatát tavaly már fel kellett újítani, illetve az alsó szint várótermét és néhány
rendelót 1eljesen újra kife.stenünk.

Folyamatosan megtörtént a szakrendelések miiszereilekn eszközeinek,
infrastruktrlrájának karbantartása, szenizeléte.

A siófoki és a kaposvári klrházzaI. illetve a Fonyódi Egészségügyi Kft.-vel jelenleg is
énényes hosszú tavú cryüttmüködési sz:nódésünk van.

201ó. évben minőségirányítási rendszerünkben a kornak megfelelő új szabványügyi
rendszerre tértünk át, és ezt sikerült a Magyar Szabvanyügyi Testület által auditáltatni
20l9-bea is,

Az elmú]i évek legnaryobb sikerének azt tartom, ho§ a kibővített működés során
bebizonyosodott az, bo§ komoly lakossági szükséglet, illctve igóny yan ár.
int&mónyünkre, és az intézményünk által nytljtott szolgáltatásokra, és mindezt ú5t
sikerlilt biztositani, bory ebból még plusz bevótelünk is származik, azwz A fejlódésiink
fenntartható k§lső forrás, önkormányzati támogalás nélkül.

Tény, hogy inlézményünket sem kerúlte el a magyatorsági orvos elvándorlás, így sok
szakrendelésttnkön új kollégával kell találkozni a pácienseknek, de átmeneti nehézségek
mellett így is folyamatos orvosi ellátást próbálunk, illetve tudunk biztosítani.

Viszonylag friss fejlemény az, hogy az egyébként is a lassúság miatt gyakran panaszolt
laboratóriumi vizsgálati rendszerünket át kellett szervezni, mert az analitikai vizsgálatokat
napi 25 személyben maxima]iálta a Siófoki Kórház vezetése.
Ezen változtatni mi nem tudunk, ezt el kellett fogadjuk.
A kapacitás szükítése laboratórium tekintetében nem helyi sajátosság, ez egyíe inkább az
orságban mindenhol vagy már megjelent, vagy meg fog jelenni.
Így ennek a problémának a megoldasára" illetve a betegek elégedettségének növelése céljából
előjegyzest vezettünk be ezen a szolgáltatrison is, valamíil 2al7-íő1 eszközbeszerzést
követöen mr{r helyben ludjuk elvégezni az egyre fokozódó mennyiségben jelentkezó
véralvadás vizsgálatokat, és mindehhez bővitettük a labor személyzetét két assziszterrsnőre.
A visszajelzések alapján úgy hinik, hogy sikeriilt mérsékelni a laborvizsgá,latokkal
kapcsolatos korábbi elégedetlenségeket.

2017. év nagy váltoása volt, hogy a ieljes szómítógépps parkunktt lecseréltii§ ho5r
csatlakozni tudjunk a törvényi előírásnak megfelelóen az Elektronikus Egészségüryi
§zolgáltatási Térhez (EESZT). Ez által az adminisztráció gyorsabbá vált, és minden paciens
szi.rynára azonaa] hozaíferhetövé vált számíógépen keresztül a saját (de szigoruan csak a
saját), intézményünk szolgáltatásában született medikális lelete a digitá|is térben.

Az önkormányzat direkt, pénzüryi ínódon nem .támogatja az intézmólyi járóbeteg
szakel|átásokatn ennek ellenére pénzüpi tartalékkal rendelkezik intózményiink.

A besámolrisi évben is próbáltunk pályázatokon indulni forrasbővítés céljából, de ez ekkor
nem járt sikerrel,
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]A már korábban, a Tisaelt Képviselótestület által elfogadott 2018. évi köhségvetési évröl

sáló besámoló alapjr{n'intémrényünk a 2018. évet járóbeteg szakellátás tekintetében 50
millió forint plusszal zárta, és kb. ennek megfeleló nagyságrendü lesz (volt) a 2019. évi
megspórolt tartalékalapunk is. : ..

Ezen pénzösszqet lz Egészségbiztosításról szóló Törvény alapján szigorrlan csak a
járóbeteg szolgáltatásunk személyi és dolo$ kiadásaira lehtt költeni.
Erre szerctnénk mi is, mosí is fordítrni ezt az ösrzeget, vrlamint tovóbbi pénztartalék
képzésére, a nas/ értókű müszcreink esettegesen szlllrségessó váló meréje cóljából.
Ehhez kérném r T. Képviselők támogatásít!

Kérem beszímolóm szíves elfogadását!

Balatonboglár, 2020. április 23.
Tisáelettel:

Mellékletként csatolom a jelenlegi érvényes szstződé*,szsrinti ellátási rendet a járóbeteg
szakellátásra vonatkozóan. A táblázatban &glaltak a ves#lyhelyz§t-mente§ idöszakra
vonatkozik.
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